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§  27 KFKS-2024-00005 

Anmälningar 
Inga anmälningar till detta sammanträde. 

 

- - - - - 
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§  28 KFKS-2024-00892 

Kompletterande svar på kartläggning av Nacka 
kommuns arbete mot folkbokföringsbrott som en del av 
arbetet mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut.  

Mot bakgrund av kommunstyrelsens uppdrag till stadsledningskontoret den 2 oktober 
2023, § 304, noterar kommunstyrelsen informationen till protokollet om genomförd 
genomlysning av hur kommunens verksamheter arbetar med underrättelseskyldigheten 
avseende oriktig/ofullständig folkbokföringsuppgift enligt folkbokföringslagen, i enlighet 
med tjänsteskrivelse daterad den 18 oktober 2024. Arbetet med framtagande av rutin för 
hur berörda verksamheter ska förhålla sig till underrättelseskyldigheten beaktas 
fortsättningsvis inom ramen för av kommunstyrelsen den 30 september 2024, § 253, 
antagen arbetsplan om arbete mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan.  

Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
I ett politikerinitiativ från Filip Wiljander (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt 
(KD) och Emma Eide (C) föreslås att det ska göras en genomlysning av hur Nacka 
kommuns verksamheter arbetar med att lagkravet enligt 32 c § Folkbokföringslagen följs. 
Även förslag på åtgärder så att kommunens alla enheter systematiskt efterlever lagkravet 
och rapporterar till Skatteverket då felaktigheter uppdagas ska tas fram. Säkerhetsstaben har 
genomfört en genomlysning av verksamheter för att undersöka hur väl 
underrättelseskyldigheten enligt Folkbokföringslagen efterlevs vid misstänkt felaktig 
folkbokföring. Genomlysningen omfattade arbets- och etableringsenheten, 
omsorgsenheten och äldreenheten. Resultatet visar att lagkraven följs, men vissa 
verksamheter saknar dokumenterade rutiner för att anmäla felaktigheter. En 
omvärldsanalys visar att fler kommuner uppmärksammar problemet och vidtar åtgärder för 
att förbättra arbetet med underrättelseskyldigheten av felaktiga folkbokföringar. Flera 
undersökningar belyser vikten av samarbete och systematiska kontroller för att upptäcka 
felaktigheter. Nacka kommun planerar att stärka sitt arbete genom riskanalyser och en 
arbetsplan för att motverka välfärdsbrott. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 18 oktober 2024 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget.  

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
Det är positivt att genomlysningen som gjordes om folkbokföringslagen efterlevs vid 
misstänkt felaktig folkbokföring visar på att lagkraven efterföljs. Felaktiga folkbokföringar 
är ett allvarligt problem om människor utnyttjar folkbokföringssystemet för att begå 
bedrägerier eller skattefusk. Den generella bostadsbristen är dock en stor orsak till att 
många människor folkbokför sig på fel adress. Vänsterpartiet anser att det är av största vikt 
att rutiner kring felaktiga folkbokföringar inte ska användas som ett verktyg för att 
kriminalisera människor som är i utsatta livssituationer eller användas som en systematisk 
metod för att utesluta människor från samhällsservice. Vänsterpartiet anser också att bilden 
kring felaktiga folkbokföringar i Nacka behöver vidgas. Om det framgår att det sker 
felaktiga folkbokföringar behöver kommunen också få information om varför detta sker. 
Nacka kommun behöver ta sitt ansvar när personer begår bedrägerier genom felaktiga 
folkbokföringar, men även ta sitt ansvar när felaktiga folkbokföringar beror på utsatthet 
och behov av välfärdsinsatser. 

 

- - - - - 
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§  29 KFKS-2024-00895 

Internremiss - Nytt klimat- och miljöprogram för Nacka 
kommun 
 

Beslut 
Trygghetsutskottet beslutar att lämna yttrande på förslag till nytt klimat- och miljöprogram, 
enligt bilaga 2. 

Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Sammanfattning av ärendet 
Trygghetsaspekten är en viktig del FN:s Agenda 2030, särskilt Mål 16 som fokuserar på 
fredliga och inkluderande samhällen. Fredliga samhällen och frihet från våld är både ett mål 
i sig och ett medel för att uppnå hållbar utveckling. Även Mål 11, som handlar om hållbara 
städer och samhällen, lyfter fram trygghet, särskilt genom delmål 11.7om att skapa säkra 
och inkluderande grönområden för alla, samt 11.b om att implementera strategier för 
inkludering, resurseffektivitet och katastrofriskreducering.  

Därför föreslås trygghet vara en viktig del även i kommunens klimat- och miljöprogram 
som likt klimat- och miljöfrågor genomsyrar många områden. Genom att exempelvis 
beakta denna aspekt i relation till allmän platsmark, parker, gång- och cykelvägar samt 
kollektivtrafiken i stadsplaneringen, och medvetet utformar trygga offentliga utrymmen kan 
en mer hållbar och hälsosam livsmiljö skapas eftersom fler medborgare känner sig trygga 
och då i högre grad använder dessa platser och färdsätt. 

Därför föreslås följande tillägg under rubriken ”Vad påverkar utvecklingen och inom vilka 
områden kan vi göra insatser”; 

Brottsförebyggande/trygghetsskapande; Genom att integrera brottsförebyggande insatser 
och trygghetsfrågor i kommunens fysiska planering och utveckling av infrastruktur, så som 
parker, gång- och cykelvägar och kollektivtrafik kan användningen av dessa områden öka. 
Genom ett systematiskt arbete mot välfärdsbrott förebygges att oseriösa aktörer, 
exempelvis inom avfallshantering, etablerar sig i Nacka kommun. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 18 september 2024 
Bilaga 1. Programmet. 
Bilaga 2. Yttrandet. 
 



 
8 (16) 

 2024-11-06 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens trygghetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott beslutade i enlighet med det utsända förslaget.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
Nackalistan tycker att det är bra att KSTU också yttrar sig kring det nya klimat- och 
miljöprogrammet. Nackalistan är i grunden väldigt positiva till detta nya program. Ur detta 
utskotts perspektiv tycker vi det är viktigt att lyfta tryggheten för folk att fritt kunna 
förflytta sig i kommunen. Det ska vara enkelt och tryggt att göra rätt, t.ex. ska det vara 
tryggt att välja kollektivtrafik oavsett tid på dygnet. Det ska också vara tryggt för alla att gå 
och röra sig på gångvägar, även nattetid.  

För att barn och unga ska kunna ta sig på ett klimatsmart sätt till och från skola och 
fritidsaktiviteter så bör särskild vikt läggas vid att göra de vägarna, gång- och cykelvägar och 
busshållplatserna till trygga och inbjudande platser. Hur man bygger och utformar miljöer 
påverkar hur trygga de blir och hur trygga de upplevs och vill vi att fler ska röra sig till fots 
eller med cykel så är det viktigt att vi också utformar miljöerna för det.8 Här är det viktigt 
att detta perspektiv finns med tidigt i processen när man tar fram nya bostadsområden eller 
utvecklar centrum. 

Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
Vänsterpartiet är positiva till yttrandet från Kommunstyrelsens trygghetsutskott. Precis som 
tjänsteskrivelsen beskriver har trygghetsutskottet inte den typ av kärnverksamhet som i sig 
bidrar till att nå målen i klimat- och miljöprogrammet. Däremot påpekar remissvaret att det 
är viktigt att även bevaka trygg-och säkerhetsfrågorna. Stadsplanering inom kommunen 
berör klimat och miljöfrågor men även trygghet för alla medborgare i alla åldrar. I planering 
av grönområden, kollektivtrafik, gång- och cykelvägar samt andra offentliga utrymmen är 
klimat och miljöperspektivet viktigt, men denna typ av stadsplanering kräver också ett 
trygghetsperspektiv.  

Vänsterpartiet är även positiva till att förslag till yttrande lyfter att ett systematiskt arbete 
behövs mot välfärdsbrott i upphandling för att förebygga att oseriösa hanterare av 
exempelvis avfall etablerar sig i kommunen.  

Vänsterpartiet hade även önskat en formulering kring social hållbarhet kopplat till förslag 
till yttrande. Stadsplanering som utgår från social hållbarhet berör klimat och miljö men 
även trygghet. Ett exempel är att tillgång till parker, trädgårdar och gröna områden är 
avgörande för invånarnas välmående och livskvalitet. Denna typ av ytor skapar också 
mötesplatser för gemenskap, aktiviteter och social interaktion som stärker både fysisk och 
mental hälsa samt bidrar till ökad upplevelse av trygghet. 

 

- - - - - 
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§  30 KFKS-2024-00123 

Motion om tillståndskrav vid insamling av pengar (SD) 
Inkom den 29 januari 2024 av Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att i de lokala ordningsföreskrifterna fastslås att passiv insamling av 
pengar är förbjudet på vissa angivna platser, framför allt centrumanläggningar.  

Motionen har behandlats på natur- och trafiknämndens sammanträde i maj 2024. Juridik- 
och kanslistaben har inhämtat synpunkter från säkerhetsstaben.  

Penninginsamling på offentlig plats utgör en sådan företeelse som får regleras genom lokala 
föreskrifter. Detta görs med stöd av 3 kap. 8 § ordningslagen (1993:1617) och 1 § 
förordningen (1993:1632) med bemyndigande för kommuner och länsstyrelser att meddela 
lokala föreskrifter enligt ordningslagen. Högsta domstolen har uttalat (HFD 2018 ref. 75) 
att föreskrifterna måste syfta till att upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats, 
föreskrifterna får inte vara för långtgående avseende geografiskt tillämpningsområde, 
tidsmässig giltighet eller sakligt innehåll samt behöver föreskrifterna vara möjliga att 
tillämpa.  

Regeringen har tillsatt en utredning gällande ett nationellt tiggeriförbud som ska redovisas 
den 26 juni 2025.  

Centrumanläggningarna i Nacka kommun är till stor del belägna på privatägd 
fastighetsmark. Där har markägaren redan möjlighet att sätta upp ordningsregler för de 
som befinner sig där samt utöva bevakande åtgärder. Bedömningen är därför att ett 
införande av förbud mot passiv insamling på platser i initiativet skulle ha låg påverkan.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 21 oktober 2024 
Bilaga 1 – Motionen  
Bilaga 2 – Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde den 28 maj 2024 
§ 91 
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Yrkanden 
Ordföranden Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Desha Svenneborg 
(MP), Emma Eide (C), Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson (NL), på ändringsförslag;  

”Motionen avslås” 

Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M) och Karin Teljstedt 
(KD), bifall till det utsända förslaget från juridik- och kanslistaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslienheten och det egna förslaget. Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann 
att kommunstyrelsens trygghetsutskott bifallit förslaget från Gunilla Grudevall-Steen (L). 

Protokollsanteckning 
Emma Eide lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
Frågan om införandet av ett tiggeriförbud lyfts ständigt från högerpopulistiska partier. Från 
Centerpartiets sida tar vi tydlig ställning emot det.  

Det finns tydliga problem i vissa EU-länder kring hur man behandlar och hanterar olika 
minoriteter. Fattigdom, utanförskap och arbetslöshet präglar vardagen för en del av 
befolkningen i framför allt Rumänien och Bulgarien. Det är anmärkningsvärt att 
regeringarna i dessa länder inte tar ansvar för eller inkluderar sina medborgare fullt ut. 
Detta trots bidrag och stöd från EU till dessa länder i miljardklassen varje år. Dessa frågor 
måste dock hanteras på EU-nivå. Press måste sättas från EU mot dessa staters regeringar. 
Fattigdomen och arbetslösheten driver en del människor från sina hemländer till att åka 
utomlands för att tigga och försöka få någon form av arbete. Att förbjuda tiggeri i Nacka 
löser inte dessa människors problem att försörja sig. Och det löser inte heller tiggerifrågan 
vare sig i Nacka eller andra platser i landet. Risken är i stället att om detta skulle förbjudas i 
Nacka skulle de berörda personerna flytta vidare till andra platser i andra kommuner.  

Att det skulle vara ett stort problem att några personer ber om pengar till sin försörjning på 
några platser i Nacka, är en kraftig överdrift. Däremot uppstår ofta problem vid olagliga 
bosättningar med sanitära olägenheter, skräp och bråte av olika slag. Det finns dock redan 
idag lagliga möjligheter att avhysa den typen av boenden.  

Centerpartiet vill i stället göra det enklare att anställa personer för enklare jobb, vilket skulle 
kunna leda till att människor utan utbildning och större språkkunskaper lättare skulle kunna 
försörja sig utan att behöva tigga. En annan fråga i detta är, vad som menas med passiv 
insamling av pengar. Finns det inte risk för att tex någon förening, t. ex Röda korset eller 
Läkare utan gränser, som också brukar samla in pengar, också är att betrakta som passiv 
insamling av pengar. Var ska gränsen dras? Detsamma gäller barn och unga som 
exempelvis samlar in pengar till scoutkåren eller klassresan. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
Nackalistan bifaller Liberalernas yrkande om att Kommunfullmäktige avslår motionen. Ett 
tiggeriförbud är fel väg att gå då det inte tar tag i de verkliga problemen som leder till att 
människor hamnar i en situation där de tvingas tigga, och vi anser att det är fel att lägga 
resurser på att jaga människor som befinner sig i utsatthet. Vi tror också att det kan slå mot 
andra människor och organisationer som samlar in pengar. 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
För Miljöpartiet är det ett självklart beslut att avslå Sverigedemokraternas motion om 
tiggeriförbud. Socioekonomisk utsatthet går inte att motverka genom förbud och det är 
kommunens uppgift att hjälpa utsatta människor, inte tvärtom. Vi välkomnar yrkandet om 
att avslå motionen utan att hänvisa till nationella utredningar och det är glädjande att det nu 
finns en majoritet partier som står upp för grundläggande mänskliga värderingar som tar 
hänsyn till människors faktiska verklighet, behov och rättigheter. Att tiggeri fortfarande 
existerar är tecken på ett system som inte fungerar i ett samhälle där människor stängs ute. 
Men Sverigedemokraternas lösning är att ignorera och blunda för grundorsakerna och 
istället bara rikta in sig på symtomen och peka ut den enskilda utsatta människan. Det 
Miljöpartiet vill göra är att bidra till ett samhälle där ingen behöver tigga, och det är inget 
man löser genom att förbjuda det. 

 

- - - - - 
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§  31 197359 

Genomgång av Stockholmsenkäten - 
informationsärende 
Muntlig presentation 

Beslut 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Jämförelse mellan kommundelar 
Begångna brott, skolår 9 
Här sticker Boo tydligt ut negativt. 
Positivt att Fisksätra i jämförelse med de andra kommundelarna står sig så bra, speciellt 
med tanker på att det är den mest utsatta delen av kommundel Fisksätra/Saltsjöbaden.  
Sicklaön är den kommundel som uppger minst antalet brott bland ungdomar i skoår 9. 
 
Begångna brott år 2 gymn. 
Här sticker Fisksätra tydligt ut som den kommundel med mest antal brott i år 2 på 
gymnasiet. 
Sicklaön är den kommundel som uppger minst antalet brott bland ungdomar i år 2 på 
gymn. 
 
Utsatt för brott, skolår 9 
Här sticker Sicklaön tydligt ut som den kommundel med mest andel ungdomar utsatta för 
brott i skolår 9 
Positivt att Fisksätra i jämförelse med de andra kommundelarna står sig så bra, speciellt 
med tanker på att det är den mest utsatta delen av kommundel Fisksätra/Saltsjöbaden.  
 
Utsatt för brott, år 2 gymn. 
Här sticker Boo och Älta ut som de kommundelar med mest antal ungdomar utsatta för 
brott  
Saltsjöbaden är den kommundel där minst antal ungdomar uppger att de blivit utsatta för 
brott  
 
Brottsutvecklingen över tid 
Begångna brott, skolår 9 
Nacka som helhet visar en tydligt negativ utveckling vad gäller begångna brott bland 
ungdomar i skolår 9. 
Fisksätra är den kommundel som visar på den mest positiva utvecklingen över tid vad 
gäller begångna brott bland ungdomar i skolår 9 
Boo är den kommundel som visar på sämst utveckling över tid vad gäller begångna brott i 
skolår 9. 
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Begångna brott år 2 gymn. 
Nacka som helhet visar en positiv utveckling vad gäller begångna brott bland ungdomar år 
2 på gymn. 
Sicklaön är den kommundel som visar mest positiv utveckling över tid vad gäller begågna 
brott i år 2 på gymn.  
Saltsjöbaden är den kommundel med sämst utveckling vad gäller begågna brott bland 
ungdomar år 2 på gymn. 
 
Utsatt för brott, skolår 9 
Nacka som helhet visar en positiv utveckling över tid vad gäller utsatt för brott bland 
ungdomar i skolår 9 
Fisksätra visar den mest positiva utvecklingen över tid vad gäller utsatt för brott bland 
ungdomar i skolår 9 
Saltsjöbaden är den kommundel som visar på sämst utveckling över tid vad gäller utsatt för 
brott bland ungdomar i skolår 9 
 
Utsatt för brott, år 2 gymn. 
Nacka som helhet visar en positiv utveckling över tid vad gäller utsatt för brott bland 
ungdomar år 2 på gymn.  
Saltsjöbaden och Boo visar den mest positiva utvecklingen över tid vad gäller utsatt för 
brott bland ungdomar år 2 på gymn. 
Älta är den kommundel som visar på sämst utveckling över tid vad gäller utsatt för brott 
bland ungdomar i skolår 9 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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 2024-11-06 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens trygghetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  32 189914 

Information från kommunpolis 
Muntlig presentation 

Beslut 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunpolis Anna Karlsson gav en regional och en lokal lägesbild. Hon informerade att 
det skett en minskning i antalet anmälda brott jämfört med 2023, att den nationella 
trygghetsundersökning visar ett ökat förtroende för polisen, vilket även gäller i Nacka lokalt 
och att en ny lag, "förverkandelagstiftning", gäller från och med fredag 8 november. Vidare 
informerade hon att det drivs kampanjer för våld mot kvinnor både internationellt och 
nationellt under november månad.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens trygghetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  33 189913 

Information från de lokala arbetsgrupperna 
Muntlig presentation 

Beslut 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Hösten har varit lugn i hela Nacka. Ungdomar från hela Nacka har börjat samlas i Jarlaberg 
Privatfesterna har ökat i hela Nacka och med detta även konsumeringen av alkohol, men 
Boo området sticker ut. Fortsatt ökning av vit tobak samt vapes. 

En trygghetsvandring har utförts i Fisksätra/Saltsjöbaden och en planeras i Älta i 
november. I Sicklaön ska dag-och nattvandring startas och i Boo planeras en städkampanj.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens trygghetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  34 KFKS-2024-00433 

Övriga frågor 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott noterar de övriga frågorna till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Mikael Carlsson (NL) bad om en uppdatering kring utvärderingen av kommunvakter.  

Jan Landström, Biträdande säkerhetschef, svarade att avtalet med kommunvakterna är 
uppsagt och att en upphandling pågår.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens trygghetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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